
 

 

ZAPISNIK 

sa 19. sjednice Općinskog vijeća Općine Sukošan održane 06. prosinca 2023. godine, s početkom u 18,00 

sati u Općinskoj vijećnici Općine Sukošan. 

NAZOČNI: Mojmir Torbarina, Tomislav Dražić, Tony Šime Gašparović, Željko Števanja, Robert Dijan, 

Darko Smolić-Ročak, Milan Ročak, Marijana Rogoznica, Ante Martinović, Marino Brkić, Stipana Banić i 

Marko Baričić. 

ODSUTNI: Antonija Mitrović. 

OSTALI NAZOČNI: Načelnik Općine Sukošan Ante Martinac. 
 

Predsjednik vijeća  predlaže slijedeći:  
D N E V N I   R E D 

 

1. Usvajanje zapisnika sa 18. sjednice Općinskog vijeća, 

2. Izvješće o izvršenju Programa održavanja komunalne infrastrukture za 2022. godinu, 

3. Izvješće o izvršenju Programa građenja objekta i uređaja komunalne infrastrukture Općine 

Sukošan za 2022. godinu,  

4. Donošenje Proračuna Općine Sukošan za 2024. godinu i projekcije proračuna za 2025. i 

2026. godinu, 

5. Odluka o izvršavanju Proračuna Općine Sukošan za 2024. godinu, 

6. Donošenje  Programa javnih potreba za 2024. godinu, 

7. Donošenje Programa utroška sredstava boravišne pristojbe i  naknade za ozakonjenje 

zgrada, 

8. Odluka o raspodjeli sredstava za redovito financiranje političkih stranaka za razdoblje od 

01. siječnja do 31. prosinca 2024. godine, 

9. Odluka o izmjeni Odluke o lokalnim porezima Općine Sukošan, 

10. Odluka o izradi izmjene i dopune Urbanističkog plana uređenja Zone pretežito stambene 

namjene Debeljak Istok i Debeljak Zapad, 

11. Odluka o privremenoj zabrani izvođenja građevinskih radova u 2024. Godine, 

12. Odluka o redu na pomorskom dobru,  

13. Razno. 

 

Predloženi dnevni red jednoglasno je usvojen (12 glasova). 

 

Ad.1. 

Vijećnika Antu Martinovića zanima da li su ispravljene greške u Odluci o izmjenama i dopuna proračuna, 

na što načelnik Ante Martinac odgovara da su ispravljene.  

Zapisnik sa 18. sjednice Općinskog vijeća usvojen je jednoglasno (12 glasova). 

Ad.2. 

Načelnik Ante Martinac objašnjava da se dostavlja navedeno izvješće koje je u skladu s izvršenjem 

proračuna za 2022. godinu. Ističe da rashodi nisu veći u ukupnom iznosu od onoga što su bili planirani. 

Vijećnik Mojmir Torbarina navodi da nije glasao za proračun 2022. godine te u skladu s time neće glasati 

ni za ovu odluku. 

Izvješće o izvršenju Programa održavanja komunalne infrastrukture za 2023. godinu usvojeno je s 9 

glasova, 3 vijećnika bila su suzdržana. 

Ad.3. 

Načelnik Ante Martinac objašnjava da se navedeno izvješće koje je u skladu s izvršenjem proračuna za 

2022. godinu. Ističe da dio iznosa koji nije izvršen odnosi se na račune koji nisu fakturirani u sklopu 

projekta razvoj širokopojasnog interneta te će to biti vidljivo u 2023. godinu.   

Izvješće o izvršenju Programa građenja objekta i uređaja komunalne infrastrukture Općine Sukošan za 

2023. godinu usvojeno je s 9 glasova, 3 vijećnika bila su suzdržana. 

Ad.4. 

Načelnik Ante Martinac predstavlja prijedlog proračuna za 2024. godinu, navodi da je prijedlog dostavljen 

vijećnicima u zakonskom roku do 15. studenog te da je i objavljen isti dan na web stranici. Ističe da je u 

odnosu na dostavljeni proračun zaprimljeno nekoliko amandmana od vladajuće stranke te nezavisnih 

klubova vijećnika. U skladu s navedenim predstavlja konačni prijedlog proračuna. Predviđeni su prihodi od 



8.235.000,00 eura. Dopune konačnom prijedlogu odnose se na smanjenje poreza na dohodak, dodaje se dio 

tekućih pomoći iz ministarstva znanja i obrazovanja za dječji vrtić čime će dječjem vrtiću biti osigurana sva 

potrebna sredstva, nadalje povećava se iznos kapitalnih pomoći iz županijskog proračuna, povećava se 

stavka prihoda od boravišnih pristojbi, povećavaju se prihodi od prodaje građevinskog zemljišta te se 

povećavaju primici od zaduživanja. Gledajući rashodovnu stranu dopune se odnose na aktivnost donacije 

gdje se ističe povećanja subvencije dobrovoljnom vatrogasnom društvu iz razloga što se u sljedećoj godini 

uz potporu Hrvatske vatrogasne zajednice planira zaposliti još 9 dodatnih vatrogasaca. Povećavaju se 

rashodi aktivnosti ulaganja u građevinske objekte što se odnosi na ulaganja u kulturne i športske objekte. 

Povećava se i rashod u stavci izgradnje sustava navodnjavanja sportskih igrališta u Debeljaku i Glavici. 

Povećanje rashoda aktivnosti ulaganja u infrastrukturne objekte što se odnosi na kapitalni projekt izgradnja 

dječjeg vrtića u Debeljaku. Što se tiče interventnih programa vidljivo je povećanja rashoda što se odnosi na 

osiguranje sredstava za prometnu jedinicu mladeži. Sveukupni zbroj rashodovne strane iznosi 8.235.000,00 

eura. Zaprimljeni amandmani od strane grupe birača Ante Martinovića i Mojmira Torbarina odnose na 

izgradnju Trga gornja vrata što se ne prihvaća, budući da predloženi prihodi od prodaje zemljišta zone 

Barake mogu se utrošiti samo na izgradnju komunalne infrastrukture u navedenoj zoni. Amandman 

izgradnje pješačkog prijelaza kod Marine Dalmacije načelno se prihvaća budući da će to odraditi Hrvatske 

ceste koji su nadležni uz još dva pješačka prijelaza na magistrali. Amandman postavljanje vertikalne 

signalizacije u Općini Sukošan također se djelomično se prihvaća budući da je za navedene predložene 

radove nadležna Županijska uprava za ceste uz obvezu izrada elaborata. Navedene ideje se mogu poslati 

ŽUC-u na postupanje. Amandman organiziranje prometne jedinice mladeži se prihvaća te su za navedeno 

osigurana sredstva. Početkom godine biti će donesena odluka o ustrojavanju jedinice te će se raspisati 

natječaj. Amandman ugradnja nepovratnih ventila na cijelom obalom pojasu se ne prihvaća zato što pri 

projektiranju obale utvrđeno je da to nije tehnički izvedivo. Amandman osiguranje katastarske čestice za 

koncesiju u svrhu izgradnje doma za starije i nemoćne osobe načelno se prihvaća što je i oduvijek bilo 

predviđeno. Adekvatno zemljište postoji u Debeljaku. Problem je što novi dom za starije i nemoćne 

trenutno ne može ući u sustav državnih domova zbog nedovoljnih financijskih sredstava. Ukoliko se pojavi 

prilika inzistirati će se na tome. Amandman izgradnje mediteranskog botaničko vrta se prihvaća i to je u 

proračunu. S komunalnim poduzećem već je dogovoreno čišćenje terena i izgradnja ogradnih zidova, a 

završetak projekta horikulturnog uređenja očekuje se u prvom mjesecu. Amandman asfaltiranje ulice Put 

gašparovića, načelnik navodi da ne bi trebao biti problem budući da za asfaltiranje dijela ulica uvijek budu 

predviđena sredstva. Asfaltiranje makadamskog puta od ulice Veziljevi do Tustice nije moguće zbog 

nepostojanja infrastrukture. U izradi je projekt izgradnje vodovodne mreže te će nakon toga biti moguće 

asfaltiranje. Za amandman uređenja obale kod sportskog centra, načelnik navodi da se zbog novog zakona 

o pomorskom dobru koji utvrđuje izradu pravilnika koji se odnosi na gradnju na pomorskom dobru nije 

trenutno moguće ništa raditi jer pravilnik još nije usvojen. Nije definirano da li bi za navedeni projekt 

trebalo ishoditi građevinsku dozvolu ili ne. Amandman se prihvaća načelno budući da još nije poznato kako 

i kada bi se taj dio obale mogao urediti.  

Vijećnik Ante Martinović navodi da je načelnik rekao prošle godine da će se izgradnja Trga gornja vrata 

početi planirati kroz godinu dana. Načelnik odgovora će Trg gornja vrata biti realiziran u prvoj godini 

sljedećeg saziva predstavničkog i izvršnog tijela. Ističe da još nije definirano u novom proračunskom 

razdoblju EU da li bi se navedeni projekt mogao financirati. Trenutno nije moguće samostalno izvršiti 

financiranje, što nije isključeno za buduće razdoblje. Vijećnik Ante Martinović smatra da je neprihvatljivo 

da u današnje vrijeme Sukošan još nema centralni trg. Nadalje vijećnik Ante Martinović mišljenja je da bi 

trebalo raspisati natječaj za pronalazak investitora za izgradnju doma za starije i nemoćne. Načelnik Ante 

Martinac navodi da nije problem ali trenutno nema komercijalnog interesa bez subvencija države. Vijećnik 

Darko Smolić Ročak slaže se da je potrebno što prije urediti Trg gornja vrata. Mišljenja da bi trebalo 

pronaći model za privlačenje investitora za gradnju doma za starije i nemoćne. Nadalje, vijećnik Darko 

Smolić Ročak smatra da je poslovnu zonu Barake već trebalo staviti u funkciju pa makar i sami financirali 

izgradnju električne mreže za zonu. Postavlja pitanje što je napravljeno s problemom primarne zdravstvene 

zaštite sela u zaleđu te da li se planiraju sredstva za stipendiranje studenta medicine kako bi se problem 

dugoročno riješio. Također, zanima ga zašto je u proračunu predviđeno samo 6.000,00 eura za izradu 

projektne dokumentacije nerazvrstanih cesta s obzirom na najave EU natječaja za financiranje 

nerazvrstanih ceste. Smatra da je od velikog značaja izgradnja ceste od Debeljaka do Sukošana preko 

Tustice, te od Debeljak do Gorice uz poslovnu zonu. Načelnik Ante Martinac odgovora da se radi o 

cestama koja će biti razvrstane ceste kojima će upravljati ŽUC te u skladu s tim nisu prihvatljive za 

financiranje preko EU natječaja. Što se tiče primarne zdravstvene zaštite načelnik navodi da umjesto dr. 

Klarin dolazi nova liječnica. Radi se obitelji iz slavonije koja je voljna doći živjeti i raditi na području 



Općine Sukošan. Za riječ se javlja vijećnik Mojmir Torbarina, suglasan da je da se razmotri situacija s 

nerazvrstanim cestama. Mišljenja je da bi bilo dobro da je i ostatak oporbe podnio amandmane. Smatra da 

je neprihvatljiv dio ceste kod plodina koja poplavi prilikom skoro svake kiše. Zanima ga što je s pothodnik, 

na što načelnik odgovora da je projekt u planu Hrvatskih cesta, kao i da je ishođena lokacijska dozvola za 

magistralu čime bi se riješio navedeni problem plavljenja ceste. Uskoro se očekuje ishođenje građevinske 

dozvole. Vijećnika Mojmira Torbarina zanima kad se mogu očekivati nove investicije ulaganja u gradnju 

obale i u ostalim dijelovima naselja, naročito u dijelu neposredne blizine marine Dalmacija gdje je iskazan 

njihov interes za gradnju. Načelnik Ante Martinac odgovara da će se o tome raspraviti na posebnoj sjednici 

Općinskog vijeća. Vijećnik Mojmir Torbarina mišljenja je da bi se u sklopu upravnog odijela trebao 

formirati tim za izvlačenje novca iz EU fondova. Nezadovoljan je činjenicom da ŽLU upravlja dijelom rive 

i ostvaruje prihode s obzirom da je općina financirala njenu izgradnju. Načelnik Ante Martinac odgovora 

da sukladno Zakonu o pomorskom dobru općina ne može gospodariti obalom i rivom.  

Donošenje Proračuna Općine Sukošan za 2024. godinu i projekcije proračuna za 2025. i 2026. godinu 

usvojeno je s 8 glasova, 3 vijećnika bila su protiv a 1 suzdržan. 

Ad.5. 

Načelnik Ante Martinac navodi da se u skladu s dopunom proračuna povećava iznos u članku 16. za 

500.000,00 eura, kao i očekivani iznos na kraju godine. 

Odluka o izvršavanju Proračuna Općine Sukošan za 2024. godinu usvojena je jednoglasno (12 glasova). 

Ad.6. 

Načelnik Ante Martinac objašnjava da su programi izrađeni u skladu s proračunom, što je vidljivo i u 

obrazloženju proračuna. Smatra da je bitno navesti da su najveća sredstva osigurana za rad dječjeg vrtića u 

odnosu na prošlu godinu. Manji dio povećanja odnosi se na DVD te na nogometne klubove, te boćarski 

klub Debeljak. Vijećnik Mojmir Torbarina iskazuje nezadovoljstvo nepodnošenje izvješća o utrošku 

sredstava nogometnih klubova.  

Donošenje  Programa javnih potreba za 2024. godinu usvojeno je s 9 glasova, 3 vijećnika bila su 

suzdržana. 

Ad.7. 

Načelnik Ante Martinac navodi da se radi o standardnoj odluci te da je ostao još mali iznos sredstava od 

legalizacije.  

Donošenje Programa utroška sredstava boravišne pristojbe i naknade za ozakonjenje zgrada usvojena je 

s 11 glasova, 1 vijećnik bio je suzdržan. 

Ad.8. 

Načelnik Ante Martinac navodi da se odluka predlaže u skladu s Zakonom o financiranju političkih 

stranaka. Iznosi su zakonski određeni.  

Odluka o raspodjeli sredstava za redovito financiranje političkih stranaka za razdoblje od 01. siječnja do 

31. prosinca 2024. Godine usvojena je jednoglasno (12 glasova). 

Ad.9. 

Načelnik Ante Martinac objašnjava da u skladu s zakonskim izmjenama nije se mijenjale porezne stope 

poreza na dohodak, ali se predlaže povećanje poreza na kuće za odmor s 1,99 eura na 3 eura. Maksimalna 

granica iznosi 5 eura. 

Odluka o izmjeni Odluke o lokalnim porezima Općine Sukošan usvojena je s 9 glasova, 1 vijećnik je bio 

protiv a 2 suzdržana. 

Ad.10. 

Načelnik Ante Martinac objašnjava da se radi o izmjene postojećeg UPU-a radi usklađenja s novim 

prostornim planom. Nakon što se usvoji novi prostorni plan pokrenut će se izmjene UPU-a. Vijećnika 

Mojmira Torbarinu zanima da li je pri donošenju odluke trebao biti uključen odbor za prostorno planiranje. 

Načelnik Ante Martinac odgovara da nema potrebe budući da se radi samo o usklađenju.  

Odluka o izradi izmjene i dopune Urbanističkog plana uređenja Zone pretežito stambene namjene 

Debeljak Istok i Debeljak Zapad usvojena je jednoglasno (12 glasova). 

Ad.11. 

Načelnik Ante Martinac objašnjava da smo u skladu s zakonskim propisima ovu odluku dužni donijeti do 

kraja godine. Odluka je identična kao i prethodne godine. Predlaže se zabrana radova od 17. lipnja do 09. 

rujna. Načelnik navodi da se projekti od interesa općine mogu izuzeti od navedene odluke. Vijećnik 

Mojmir Torbarina navodi da u odluci nije detaljno navedeno koja je to blizina turističkih objekata. Iznosi 

primjedbu da je u prethodnoj sezoni bilo problema koji nisu riješeni unatoč odluci. Vijećnika Antu 

Martinovića zanima da li će se mogu graditi najavljena kanalizacija u naselju Sukošan. Načelnik Ante 



Martinac odgovara da će se dozvoliti u ulicama manjeg manje opterećenosti. Sigurno je da se primjerice na 

punti i na plaži neće izvoditi radovi. 

Odluka o privremenoj zabrani izvođenja građevinskih radova u 2024. Godine usvojena je jednoglasno 

(12 glasova).  

Ad.12. 

Načelnik Ante Martinac navodi da se radi o usklađenju s novim Zakonom o pomorskom dobru i morskim 

lukama. Sve odredbe predložene odluke su u skladu sa zakonom. Pojedini pravilnici još nisu stupili na 

snagu vezani za provođenje reda na pomorskom dobru. U skladu s navedenim odluka će se po potrebi 

mijenjati. Odluka je bila na savjetovanju te nisu zaprimljene primjedbe. Vijećnika Marina Brkića zanima da 

li općina ima pomorskog redara. Načelnik odgovara da trenutno nemamo ali da će se postojećem 

komunalnom redaru kroz sistematizaciju radnih mjesta dodijeliti i posao pomorskog redara. Svakako je u 

planu zapošljavanje još jednog prometnog redara te neće doći do preopterećenosti upravnog odjela. 

Vijećnika Roberta Dijana zanima da li će se smatrati prekršajem ako vlasnici apartmana uz obalu tjeraju 

kupaće s plaže budući da je u dosta slučajeva i sam tome prisustvovao. Načelnik odgovara da se to smatra 

prekršajem i da mu je poznat samo jedan slučaj koji je odmah riješen. Apelira na sve da ukoliko ima budu 

poznate takve situacije da iste odmah prijavu. Nadalje, vijećnik Robert Dijan smatra da je neprihvatljivo 

nasipanje obale te da se radi o devastaciji pomorskog dobra. Načelnik ističe da je sve odrađeno u skladu s 

zakonskim aktima. Vijećnika Roberta Dijana zanima zašto je prenamijenjeno zemljište na blatu u 

građevinsko, na što načelnik odgovara da se radilo o izmjenama prostornog plana usvojenog na Općinskom 

vijeću.  

Odluka o pomorskom redu usvojena je jednoglasno (12 glasova). 

Ad.13. 

- Vijećnika Antu Martinovića zanima ima li novih informacija o školi, pothodniku, kanalizaciji. 

Načelnik Ante Martinac odgovara da je za proširenje osnovne škole ishođena suglasnost 

ministarstva te se time ulazi u program financiranja od strane od EU fondova. Pothodnik je u 

planu Hrvatskih cesta ali trenutno nije moguće precizirati kada bi se to moglo odraditi. Što se tiče 

kanalizacije potpisan je ugovor za financiranje preko NPOO programa, za upravljanje projektom i 

nadzor raspisan je natječaj dok je izgradnju mreže u tijeku izrada troškovnika i dokumentacije na 

nadmetanje.  

- Vijećnika Roberta Dijana zanima kako se misli odraditi gradnja kanalizacije s obzirom na uske 

ulice. Načelnik Ante Martinac da će se radovi odvijati postupne te da neće biti kompletnog 

zatvaranja tog dijela.  

- Vijećnik Robert Dijan postavlja pitanje da li će po primjeru grada Zadra mještani koji nemaju 

priključak na kanalizaciju imati mogućnosti dva besplatna pražnjena septičke jame. Načelnik 

odgovara da trenutni uređaj nije za to predviđen za to dok novi uređaj koji je u planu imati 

navedenu mogućnost.  

- Vijećnika Marina Brkića zanima kada će se urediti put virine-rude. Načelnik Ante Martinac 

odgovara da je općina osigurala potrebna sredstva ali se čekaju bolje vremenske prilike. 

- Vijećnika Antu Martinovića zanima što je s planiranom solarnom elektranom u gaju, predsjednik 

OV-a Tomislav Dražić odgovara da još nije ishođena lokacijska dozvola ali je postupak u tijeku.  

- Vijećnika Davora Smolića Ročka zanima ima li netko informacije oko dogradnje uređaja, antena 

na brdu Debeljak. Načelnik Ante Martinac odgovara da općina nema informacije o tome. Nadalje, 

vijećnik Darko Smolić Ročak predlaže novo mjerenje zračenja. Načelnik odgovara da su na to već 

potrošena određena sredstva i da su rezultati uvijek bili u skladu s propisanim. 

 

 

 

                                                                  

                                  Rasprave više nije bilo pa predsjednik zaključuje sjednicu u 20,45 sati. 

                  Sjednica je tonski snimana i tonski snimak je pohranjen u JUO Općine Sukošan. 

 
                         Zapisničar:                                   Predsjednik OV: 

                    Filip Dražić mag.oec.                           Tomislav Dražić, dipl.ing 

 


